
Referat af styringsdialogmøde med BAB 2022 
 

Tidspunkt: onsdag den 16. november 2022 
Sted: Brøndby Rådhus  
 
Deltagere: 
Formand Alexander Bruhn Skjøth, BAB 
Næstformand Jan Northved, BAB 
Direktør Kasper Nørballe, FA09 
Borgmester Kent Max Magelund, Brøndby Kommune (under pkt. 1 - 4) 
Kommunaldirektør Peter Kjærsgaard Pedersen, Brøndby Kommune (under pkt. 1 - 4) 
Stabschef Karen Kjeldgaard Petersen, Brøndby Kommune 
Afdelingschef Connie Mikkelsen, Brøndby kommune 
Juridisk konsulent Jesper Storskov, Brøndby Kommune (referent) 
 
Dagsorden: 
 

1. Velkomst v/ borgmesteren 
2.  Opfølgning på grøn partnerskabsaftale 
3. Andre generelle emner: 

a. Opfølgning på samarbejdet om Covid 19 og Ukraine 
b. Energikrise – hvad gør boligorganisationen 
c. Lejernes privatøkonomi - er der udfordringer?   

4. Eventuelle emner fra boligorganisationen 
5. Gennemgang af organisationens forhold 

a. Regnskab 
b. Beboerdemokrati 
c. Andet 

6. Udlejning 
a. Udlejning/anvisning generelt 

7. Gennemgang af de enkelte afdelinger 
8. Eventuelt 

 
 
Referat: 
 
Punkt 1: 
Kent Magelund bød velkommen til mødet og takkede for et godt fællesmøde 
 
Punkt 2: 
Peter Kjærsgaard Pedersen refererede til drøftelsen på fællesmødet og spurgte til status i 
boligorganisationen, herunder om kommunen kunne være behjælpelig med bistand til indsatser. 
Alexander Bruhn Skjøth oplyste, at man i boligorganisationen taler om vedvarende energi og 
energiløsninger i samarbejde med energiproducenter. I afd. 3 er man ved at forberede 498 p-
pladser til ladestandere. Jan Northved supplerede med, at al belysning i afdelingerne nu er LED. 
Peter Kjærsgaard Pedersen meddelte, at kommunen gerne ville høre mere om 
energifællesskaberne, og at man er bekendt med de økonomiske udfordringer med solceller. 
Alexander Bruhn Skjøth oplyste, at der evt. kunne etableres solceller i rækkehusene. 
 
Punkt 3: 
Corona-indsatsen: Peter Kjærsgaard Pedersen oplyste, at prognoserne for den kommende sæson 
så fornuftige ud, og at vi derfor formodentlig ikke står over for at skulle drøfte corona-indsats i den 
kommende tid. 



 
Ukraine: Peter Kjærsgaard Pedersen oplyste, at boligsituationen for de ukrainske flygtninge pt. ser 
forudsigelig ud, og at vi burde have plads til de ekstra personer, der måtte blive visiteret til 
Brøndby. Der arbejdes især på at få flygtninge i arbejde, og han nævnte herunder samarbejdet 
med COOP.  
 
Energikrise: det blev konstateret, at parterne hver især sparer, hvor man kan.  
 
Privatøkonomi: Kasper Nørballe oplyste, at boligorganisationen oplever en stigning i rykkere på 20-
30 %, og at man prøver at yde en udstrakt hånd, for eksempel ved lempelige afdragsordninger på 
huslejerestancer. Man følger i øvrigt situationen nøje. Connie Mikkelsen supplerede med, at man i 
Borgerservice oplever en stigning i sager om effektiv udsættelse, og at man kontakter ved 
restancer. Kasper Nørballe tilkendegav, at der er tale om en afvejning mellem hensynet til de 
trængte beboere og beboerne i resten af afdelingen. Kent Magelund tilkendegav, at situationen 
formentlig vil blive værre, når det bliver rigtig koldt. 
 
Punkt 4: 
Boligorganisationen har sat gang i visualisering omkring matr.nr. 5s, som blev drøftet på det 
foregående møde, og Alexander Bruhn Skjøth oplyste, at man i øvrigt ser på 
fortætningsmuligheder. 
 
Kasper Nørballe oplyste, at man fortsat regner på køb af en konkret ejendom. 
 
Punkt 5:  
Der er ingen bemærkninger til regnskabet, der udviser et lille underskud, efter det oplyste på grund 
af negative renter. Fremadrettet skal tab ikke bogføres under henlæggelserne. Jesper Storskov 
roste det overskuelige og informative regnskabsmateriale. 
Beboerdemokratiet er velfungerende, og man er i bestyrelsen begyndt at tale om udvikling og 
uddannelse, bistået af en bevilling fra arbejdskapitalen. 
Alexander Bruhn Skjøth bistår andre organisationer som dirigent på afdelingsmøder.  
 
Punkt 5: 
Ifølge Connie Mikkelsen er samarbejdet godt, og Kasper Nørballe tilkendegav, at organisationen 
har samme opfattelse. 
Man drøftede en konkret beboersag, bl.a. i relation til indlægget på fællesmødet. 
 
Punkt 7.a. Brøndby Parkvej 
Der er et mindre overskud på regnskabet. 
Vedligeholdelsesmæssigt er tilstanden fortsat mindre god, og man afsøger mulighederne for støtte 
fra Landsbyggefonden, herunder til gavlisolering. Lejen er relativt høj. 
Beboerdemokratiet er stabilt, og et formandsskifte kan måske øge engagementet. Bestyrelsen 
udfordres ikke, når tingene generelt fungerer godt. 
 
Punkt 7.b.Torvestien: 
Regnskabet udviser et større underskud. 
Effektivitetstallene har været røde 3 år i træk, og der er derfor udarbejdet handleplan, som 
eftersendes. Handleplanen omfatter alle konti, og Kasper Nørballe refererede kort de planlagte 
tiltag, herunder forsikringsudbud, samdrift mellem afdelingerne og driftsteknologi. Afdelingen har 
høje udgifter generelt, da der er tale om en mindre afdeling med store grønne arealer og et højt 
serviceniveau. 
Vedligeholdelsestilstanden er god. 
Beboerdemokratiet er blevet mere velfungerende, og der er kommet ro på. Bestyrelsen er 
engageret og vil gerne forbedre afdelingen. 



 
Punkt 7.c Gillesager: 
Regnskabet viste et mindre underskud, bl.a. på grund af de negative renter og et tilpasset budget. 
Henlæggelserne er lave, herunder på grund af gennemførte vedligeholdelsesarbejder. 
Vedligeholdelsestilstanden er god. 
Beboerdemokratiet er velfungerende – på sigt vil der som tidligere oplyst være behov for 
generationsskifte. 
 
Punkt 8: 
Intet. 


